
KOLEGA VLÁĎA ZÁVODIL NA
PARALYMPIÁDĚ
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PAVLOVINKY
N E W S L E T T E R  Z E  Z Á C H R A N N É  S T A N I C E  P A V L O V

D V A C Á T É  V Y D Á N Í

PEČOVALI JSME 
O 600 MLÁĎÁTEK

Letní měsíce byly opět hodně
náročné. Nakonec nám prošlo
rukama přesně 617 mláďátek. 
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DOBROVOLNÍCI 
SI  PODÁVAJÍ DVEŘE

Dobrovolníci jsou pro naši práci
moc potřební a my jsme rádi, že 
si k nám nachází cestu. Děkujeme.

Letos nám do chovu přibyla čtyři
nová mláďata sýčků. Na jaře 
se přestěhují na Plzeňsko.
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DAROVANÝ OBRAZ MÁ SVÉHO MAJITELE
ZVÍŘECÍ OBYVATELÉ 
SE PŘEDSTAVUJÍ

|  S T R A N A  4 |  S T R A N A  1 0

OSLAVILI JSME NAROZENINY SOVY PÁLENÉ ŽOFKY
|  S T R A N A  3
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ODCHOV SÝČKŮ
SE NÁM DAŘÍ

Č E R V E N E C / S R P E N / Z Á Ř Í  2 0 2 4



LÉTO A ZÁŘÍ V PAVLOVĚ

náročné léto se vytratilo
lusknutím prstu. Moc jsme 
si ho užili, a to díky vám,
návštěvníkům, životu, který
tu byl, a také především díky
praktikantům a dobrovol-
níkům, kteří nám moc
pomohli. 
Pečovali jsme o 617 mláďat,
takže si dokážete představit,
že pomáhal každý, kdo měl
ruce a nohy :-) 

Užijte si fotogalerii z posled-
ních měsíců a ze srpnové
oslavy sovy pálené Žofky. 
Podívejte se, jak vypadá
vydražený obraz od malířky
Aleny Spruijtové a kdo si ho
koupil, a podpořil tak naši
stanici. 

Pokud se bude opakovat
deštivá kalamita z půlky září,
připomeňte si s námi
základní pravidla pomoci 
a radujte se s námi s úspě-
šného odchovu kriticky
ohrožených sýčků
obecných. 

Rádi se chlubíme i úspě-
chem našeho kolegy Vládi
Votřela, který v disciplíně
paradrezura reprezentoval
ČR a naši stanici :-) na
paralympiádě v Paříži. 

A samozřejmě připojujeme
příběhy zvířat nejen ze
stanice a také představu-
jeme krkavce Ruby. 

Přečtěte si poprázdninové
Pavlovinky a buďte s námi.

Děkujeme, že pomáháte. 
Má to smysl! 
Váš tým Stanice Pavlov

MILÍ
PŘÁTELÉ,

Foto :  6x Jaroslav Loskot ,  Stan ice Pavlov
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Foto 6x: Jaroslav Loskot, Stanice Pavlov

OSLAVILI JSME NAROZENINY 
SOVY ŽOFKY
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Začátkem srpna jsme oslavili desáté narozeniny sovy pálené Žofky. Akce přilákala zhruba 250
návštěvníků, kteří si užili bohatý program a společně s námi popřáli Žofce k jejím kulatinám. Oslavu

jsme spojili s bohatým programem pro malé i velké a samozřejmě s komentovanou prohlídkou
stanice. Nakonec jsme vypustili 15 poštolek, dvě káně a dva puštíky obecné. 

Video z oslavy

najdete na našem
YouTubu. 

https://youtu.be/k-fyjjJLfY0
https://youtu.be/k-fyjjJLfY0
https://youtu.be/k-fyjjJLfY0
https://youtu.be/k-fyjjJLfY0


V přední části areálu stanice, na dohled od
jezírka s želvami a voliéry pro veverky, 
se můžete vyfotit před velkým logem stanice
na zdi domu. 

Nejenže krášlí náš areál a nabízí ideální
fotopozadí, ale inspiruje. Má návštěvníkům
stanice připomenout, že by si doma také
mohli nějakou budku pověsit a ubytovat třeba
pěvce.

Za vytvoření loga děkujeme jednomu 
z našich praktikantů - Alekovi z České
zemědělské univerzity.

Další informace

 na našem webu. 

LOGO SE STROMEM A BUDKAMI
ZDOBÍ NOVĚ  STANICI

Foto: 4x Jaroslav Loskot, Stanice Pavlov
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LÉTO S MLÁĎÁTKY

Byl to zase pěkný fičák. Sezóna mláďat je
každoročně náročná a pomáhá každý, kdo
má ve stanici ruce a nohy. Velmi si vážíme
práce praktikantů. Letos jich pomáhalo
celkem 32, studentů odborných středních 
a vysokých škol. Díky za vás! 

Celkem jsme pečovali o 617 mláďat, ježků
bylo přes stovku (!), poštolek 53, vrabců jen 
o pár kousků méně, rorýsů přes 30, stejně
jako veverek a kosů. Starali jsme se o více než
20 zajíčků, 11 srnčat a sedm liščátek.  

V péči nám moc pomáháte, když se stanete
kmotry mláďat. 

Vybírat můžete z kategorií mláďátek a rovnou
se stát kmotry jednoduše přes naši webovou
stránku.

https://stanicepavlov.cz/kmotri/
https://stanicepavlov.cz/poranene-zvire/
https://stanicepavlov.cz/poranene-zvire/
https://stanicepavlov.cz/kmotri/
https://pomaham.stanicepavlov.cz/adopce
https://pomaham.stanicepavlov.cz/adopce
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Částka 18 000 Kč za obraz Modlitba za život.
To je velký úspěch, který potěší všechna
zvířata v naší záchranné stanici Pavlov.

Víte, co to znamená? 18 000 důvodů k naději.
18 000 možností zachránit další životy. 18 000
korun směřujících na stavbu nového léčebného
centra a potřebných voliér. Každá koruna nás
přibližuje k lepším podmínkám pro zvířata, která
naši pomoc tolik potřebují.

Velké díky patří výtvarnici z Vysočiny - AlliV –
Aleně Spruijtové za to, že obraz do aukce
darovala, a také DOBROBOT za
zprostředkování on-line dražby. 

Ten největší dík patří dárci, který obraz vydražil,
panu Leoši Jindrovi, který je se svou rodinou
dlouholetým adoptivním rodičem a kmotrem
mláďat ve stanici.  

OBRAZ MODLITBA ZA ŽIVOT SE VYDRAŽIL 
ZA KRÁSNÝCH 18 TISÍC

Foto: Alena Spruijtová, Jaroslav Loskot, Stanice Pavlov

STANICE JAKO VÝLETNÍ CÍL NEJEN 
PRO RODINY S DĚTMI

Během letošního léta a září jsme přivítali
stovky návštěvníků, kteří k nám přijeli na výlet,
na individuální prohlídku nebo si poslechnout
komentovanou prohlídku. Ty se o letních
prázdninách konaly třikrát denně, sedm dní 
v týdnu. 
Výletníci a naši podporovatelé si prohlédli
expozici se 70 stálými zvířecími obyvateli, 
do výběhu s lišákem Lukášem nebo muflony 
se podívali z upravené trasy na hrázi rybníka 
z vyhlídkových teras. Návštěvníci mohli
posedět u rybníka, projít se kolem mokřadů 
a jezírek a užít si krásu naší přírody.

Léto s prohlídkami a mláďaty bychom
nezvládli bez našich praktikantů, kterým
děkujeme za pomoc. Provázeli, pečovali 
o zvířata, uklízeli voliéry a výběhy, zkrátka vše,
co bylo třeba.

https://www.facebook.com/AlliVAlenaSpruijtova
https://www.facebook.com/AlliVAlenaSpruijtova
https://dobrobot.cz/


A d o p t u j t e  s i  z v í ř á t k a  z  P a v l o v a  o n - l i n e  n a :
h t t p s : / / p o m a h a m . s t a n i c e p a v l o v . c z / a d o p c e

K sedmi odchovaným sýčkům za poslední dva
roky se přidala letošní čtyři mláďátka, která 
se také chystají vydat do světa. 

Pravděpodobně příští rok na jaře se opět
přesunou do Plzeňského kraje, kde
spolupracujeme se stanicí Spálené Poříčí. 
Tam se totiž na sýčky specializují a mají
propracovaný systém na jejich záchranu.
„Chceme získat ještě jeden nepříbuzný pár
sýčků a rozšířit náš chov. Pokud se nám to 

Několik dní nepřetržitého deště, chladno 
a vítr potrápily v půlce září především jiřičky
a vlaštovky, které ještě nestihly odletět na
jih. 

Volali jste ve velkém, díky za to, a pomáhali
jste tak, že jste je nechávali v garážích,
průjezdech, chlívech tak, aby přečkaly velmi
nevlídné počasí. Detailně popsaná pomoc
byla od Davida Říhy na Facebooku. 

DEŠTIVÉ POČASÍ POTRÁPILO NEJEN JIŘIČKY A VLAŠTOVKY

POKRAČUJEME V ODCHOVU KRITICKY
OHROŽENÝCH SÝČKŮ

Až se bude podobná situace opakovat,
pamatujte, že dravci promoknou, ale když
neprší týden v kuse, zvládnou to. Naopak ježci
to tentokrát měli velmi těžké. Spousta z nich, 
i velkých, prochladla, neměli dostatek potravy
a hynuli. Pokud můžete, těm, co přežili,
pomáhejte dokrmováním (masová konzerva,
masová kapsička, granule). 
Buďte ke zvířatům v podobných nečasech
ohleduplní. Děkujeme!
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podaří, naši dva sýčci budou mít od zimy,
případně od jara nový pár sousedů,“ prozradil
ředitel stanice Zbyšek Karafiát.

Péče o sýčky je dlouhodobý a náročný
proces, ale úspěchy posledních let nám
dodávají naději. Díky spolupráci s odborníky 
a našemu odhodlání se nám daří sýčky nejen
chovat, ale i vracet do volné přírody. Je to
další krok v záchraně tohoto kriticky
ohroženého druhu.

Foto: 2x Jaroslav Loskot, Stanice Pavlov

https://pomaham.stanicepavlov.cz/adopce
http://www.ekocentrum.cz/zachranna-stanice
https://www.facebook.com/100064821425598/posts/946743264163046/?mibextid=rS40aB7S9Ucbxw6v


Objednali si slunečné počasí a vydali se na
dobro-víkend do naší záchranné stanice.
Dobrovolníci z Krajského úřadu Kraje
Vysočina třetí zářijový víkend pomáhali 
u hendikepovaných zvířat. Naopak deštivý 
a sychravý den si vybrali dobrovolníci ze
společnosti Mars, ale ani to je neodradilo od
poctivé práce. 

Dobrovolníci z Kraje Vysočina
Osm dospělých a čtyři děti si vyhrnuli rukávy,
nasadili si rukavice a dali se do dvoudenní
práce.
„Naváželi jsme písek do voliér dravců a jiného
ptactva, krátili jsme pokácené stromky na
další zpracování, aby na místě mohla vyrůst
obůrka pro srnky a muflony, a další den jsme
se vydali do nedalekého biotopu. Pomáhali
jsme s trávou, keři a další rozrůstající se zele-
ní,“ uvedla koordinátorka krajských
dobrovolníků Irena Hambálková.

„Já jsem původně chtěla přijet s malým
synem, protože jsme se těšili na zvířátka. Syn
bohužel dostal rýmu, tak jsem přijela sama.
Moc se mi líbilo tady to prostředí, ta práce, je
to hezky uklidňující,“ prozradila Jana
Němcová z odboru sociálních věcí Krajského
úřadu Kraje Vysočina.

Dobrovolníky vítáme
Za dobrovolníky jsme vděční. Každoročně
přibývá zvířat, která potřebují pomoci. 
V minulosti stanicí prošlo pět stovek zvířat, 
vloni jsme se starali o 1 300 ptáků, savců 
a někdy i obojživelníků.

„Takové dobrovolníky, jako jsme tu měli dnes,
rádi znovu přivítáme. Udělali velký kus práce
a za to jim patří velký dík,“ uvedla Zdeňka
Svitáková ze záchranné stanice.

PŘIVÍTALI JSME SKUPINY DOBROVOLNÍKŮ, Z KRAJE
VYSOČINA I ZE SPOLEČNOSTI MARS

Dále dětem ukázala, jak se krmí mláďátka,
představila hyperaktivního veverčáka Edu, ale
také netopýry nebo malého ježka a nakonec
všechny dobrovolníky stanicí provedla 
s výkladem a přidala zajímavé perličky 
z každodenního života naplněného péčí 
o živočichy ve stanici.

Dobrovolníci z firmy Mars
Naopak deštivý pátek v půlce září si vybrali
dobrovolníci ze společnosti Mars pod
organizační hlavičkou organizace HERO
CLAN. 
Celkem přijelo 16 dobrovolníků. Kvůli počasí
se práce přesunula dovnitř. Uklízeli prostor
intenzivní péče, veterinární péče, přípravny
krmiv i dílny, čistili karanténní voliéry, sklad
krmiv a nakonec i půdu. Také přivezli granule
pro kočky, respektive naše ježky. 
Jezdí k nám pravidelně na podzim a my 
si toho moc vážíme! Děkujeme!
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Foto: 2x  archiv dobrovolníků

https://www.mars.com/
https://www.heroclan.cz/
https://www.heroclan.cz/


Začátkem září zažil kolega Vláďa Votřel
neopakovatelný závod. Divoká karta pro
disciplínu paradrezura ho totiž dostala na
paralympijské hry do Paříže. Skončil
dvacátý a se svým parťákem, 13letým
Oldenburským koněm Ruby Beatlem neboli
Broukem, si užil jedinečnou atmosféru
paralympijských her.

„Moc děkuji všem, kteří mi fandili a podporo-
vali nás. Spolu s Broukem jsme si užili úžasné
prostředí a atmosféru paralympijských her 
a zámeckého parku Versailles. Nikdy
nezapomenu na větu, kterou jsem říkal
svému koňskému parťákovi při závodu:
Brouku, vidíš to? Jsme ve Versailles, chápeš
to? Ve Versailles, kdo to může říct,” předával
své dojmy po závodu na svém FB Vláďa.

„Moje cesta ale není u konce, mám před
sebou ještě hodně cílů. Někdo by si řekl, že
když jsme obsadili 20. místo, že nás to zklame
a odradí, ale opak je pravdou. Nikdy se ne-
vzdám, věci nejsou černo-bílé, a proto mě to
tolik baví,” doplnil Vláďa, který pro naši stanici
pracuje sedmým rokem. 

NÁŠ KOLEGA VLÁĎA VOTŘEL ZÁVODIL NA
PARALYMPIÁDĚ V PAŘÍŽI

Foto: 2x  Český paralympijský tým

Každodenně sedá za volant a jezdí po celé
Vysočině vyzvedávat zraněná zvířata nebo
mláďata, která potřebují péči, a přepravuje je
do Pavlova.

Jak jste si s Broukem paralympiádu užili?
Nedá se to popsat jednou větou, bylo to
super. Kdo to nezažije, nepochopí. Závody 
se jely ve Versailles Palace Gardens a sle-
dovalo je přes deset tisíc diváků. Těch lidí tam
bylo o hodně víc, než za celou mou závodní
kariéru. 

Tím, že to bylo v zahradách Versailles,
prostředí bylo úžasné. Brouk i já jsme se cítili
jako doma. Publikum bylo - vzhledem ke
koním - od závodiště poměrně daleko, takže
jsme vlastně nebyli ani nervózní. Brouk se cítil
skvěle a přenášel to na mě. Když jsme vyjeli,
pohyboval se tak, jako by byl doma. 

Nervózní jsem byl spíš na přípravách, ale jak
jsme vyjeli, nervozita opadla a moc jsem si to
užíval, byl jsem v klidu. 

Pokud Vás zajímají detaily z Vláďovi účasti
na paralympiádě v Paříži, přečtěte si celý
rozhovor s ním na našem webu. 
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https://stanicepavlov.cz/2024/09/26/nas-kolega-vlada-votrel-zavodil-na-paralympiade-v-parizi/
https://stanicepavlov.cz/2024/09/26/nas-kolega-vlada-votrel-zavodil-na-paralympiade-v-parizi/


V létě se k nám dostala mláďata kuny lesní z Malčína. Přišla o matku,
a tak jsme se o ně starali. Kuny hezky zesílily, naučily se vše
potřebné, a tak jsme je mohli vypustit v místě nálezu zpět domů, do
přírody.

Máme nového obyvatele - jeřába popelavého. Je bez zobáku 
a přestěhoval se z olomoucké zoo do záchranné stanice Ruda nad
Moravou a poté k nám.

Běhala v Šumperku za dětmi, a tak se přestěhovala do stanice Ruda
nad Moravou a později k nám. Je to ochočená husa divoká, která 
se díky sociálnímu hendikepu nemůže vrátit zpět do přírody 
a zůstane u nás. 

Na stanici se nám pěkně rozrůstají noví obyvatelé - volavky
popelavé. Už jich máme šest. Nejčastěji mají poraněná křídla, nelítají,
a proto zůstanou u nás. Jsou šikovnými chůvami, když přijde mládě.
Postarají se o něj a zajistí, aby nezkrotlo a nezvyklo si na člověka. 

PŘÍBĚHY (NEJEN) ZVÍŘAT 
Z PAVLOVA
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Denněspořádámkrmení za cca 20 korun, a tak si měmůžete adoptovat za 2.000 Kč na rok. 

Ruby pochází z Jihlavy, kde ji jako
mladého ptáka v dubnu 2018
odchytli hasiči, když nechtěla
pustit domů paní s nákupem…

Ruby neuměla létat a byla
vyhublá na kost. Někdo ji vybral 
z hnízda a ochočil si ji v malé
voliéře.

Když se dostala do stanice, už
byla tak navyklá na člověka, že 
se nemohla vrátit zpět do volné
přírody. 

Je komunikativní a velmi
kontaktní, umí říkat "Ahoj" 
a "Chocho".

KRKAVEC VELKÝ RUBY
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https://stanicepavlov.cz/krkavec/




Jsme neziskovou organizací pečující o hendikepované
živočichy, které pak navracíme zpět do přírody. Zaměřujeme

se na problematiku druhové ochrany, výzkum a ochranu
vydry říční, ohrožených druhů sov nebo norka evropského.
Důležitou součástí našich aktivit v ekologické osvětě jsou

prohlídky záchranné stanice pro veřejnost a výukové
programy pro školy i školky.

I MALÝ ČIN
VYŽADUJE

VELKÉ SRDCE...

Stanice Pavlov, o. p. s., Pavlov 54, 584 01 Pavlov, IČ: 28771028, tel.: 734 309 798, 
email: zachranazvirat@stanicepavlov.cz, FB: @stanicepavlov, IG: @pavlovstanice

mailto:zachranazvirat@stanicepavlov.cz
https://www.facebook.com/stanicepavlov
https://www.instagram.com/pavlovstanice/

